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   "בהרפ' "
וספרת לך שבע שבתות שנים שבע שנים שבע פעמים והיו לך ימי שבע … "שש שנים תזרע שדך

 .(', ח'ה, ג"תשע וארבעים שנה" )כ שבתות השנים
יש להבין מדוע האריכה התורה ואמרה שצריך לספור קודם שש שנים ואח"כ לעשות שמיטה, ואח"כ 

לצמצם ולספור שמיטות ולאחר שבע שמיטות שוב לצמצם ולספור יובלות? ונראה שהתורה באה ללמד 
ם הזה? צריך לדעת שהעולם הזה הוא חולף אותנו יסוד גדול, איך אדם צריך להביט על ימי חייו כאן בעול

חיינו כאן הם קצרים ביותר, ולשלול מהטועים החושבים ואומרים אחטא ואשוב ויש עוד ועובר במהירות 
ועל כן מוטלת החובה על כל אדם ואדם לנצל את זמנו בעולם הזה, שהרי הזמן קצר והמלאכה … זמן וכו'
 מרובה.

 .ר שיתופי לדברי תורה(את -מתוך אתר וורטס )      
 

 

 נר זיכרון

 

 תשע"דאייר  י"ט -ז"ל  רחל סמסון
 
 

 
 

 
 

 שהשמחה במעונם
 

 מזל טוב                                               
 

 לנעמי ולמשה פורת ולכל המשפחה להולדת הנינה, נכדה לישראל וענת, בת לעדי ואיתמר.

 
 

 

 . 054-6746373 אמבולנס: נהג -כונן בריאות  :ורנות מרפאהת
 
 
 
 

 זמני  שבת
 
 

  19:02ת                  דלקת נרוה 

 

 19:22 מנחה וקבלת שבת  

 

 08:30 שחרית 

 

 30:13 מנחה א'  

 

  18:00 מנחה ב' 

 

 20:14 צאת השבת
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 פינת ההלכה
 

 

מלבד היותם ימי ציפייה והכנה ליום מתן הימים שבין חג הפסח לחג השבועות 
שיש בהם צער, הואיל ומתו בהם תורה, נהפכו ברבות השנים להיות גם לימים 

 יום.  33-ב עשרים וארבע אלף תלמידי רבי עקיבא
 

שלא ו ,ריקודים ומחולותלערוך חופה, מקצת מנהגי אבלות, שלא לפיכך נוהגים בימים אלו 
דווקא מפני שמדובר במנהג שנהגו ישראל בלא תקנה מפורשת של חכמים, נוצרו הבדלים . להסתפר

נוהגים : משמעותיים במנהגי העדות השונות, כל עדה לפי מסורתה ולפי מה שמצאה כראוי להדגיש
על פי המסורת שבל"ג לחשב את שלושים ושלושה ימי האבלות מיום א' לעומר ועד ל"ג בעומר. וזאת 

ונעשה נהג זה שמקורו בדברי השולחן ערוך, מבעומר נעצרה המגפה ומתו אחרוני התלמידים. 
 .מנהג רווח יותר בקרב האשכנזיםלנעשה בדורות האחרונים למנהג הרווח לפי מנהג הספרדים, 

אלא שיש בזה שני  משך ימי האבלות הוא שלושים ושלושה ימים.יש מבני אשכנז שנהגו שאולם 
 : םעיקריימנהגים 

 ראש חודש אייר עד חג השבועות. מוצאי מרק מנהגי האבלות מתחילים  :מנהג אחדפי ל .א
מנהגי האבילות מתחילים מערב ראש חודש אייר עד  יום ראשון של  :מנהג השנילפי ה .ב

 )לפני שבועות(. וזהו 'מנהג המקום' בקיבוץ. שלושת ימי ההגבלה
 

 :ות היאאחת השאלות העול

 האם חל איסור לשמוע מוזיקה בימים אלו ממכשיר חשמלי ביתי?
 

 אין הבדל בין שמיעת  , בניהם הרב משה פיינשטיין והרב עובדיה יוסף ועוד,לדעת רבים
לשמוע נגנים חיים לשמיעת נגינה דרך רדיו או מכשיר אלקטרוני אחר, וכשם שאסור 

. אסור לשומעם על ידי מכשירים אלקטרוניים, כך ניגונים של כלי זמר בימי ספירת העומר
 . מותר –אבל לשמוע שירים דרך מכשירים אלקטרוניים בלא ליווי תזמורתי 

 
 

 יש סוברים שהמנהג לאסור שמיעת כלי זמר בימים אלו אינו חל על שמיעת כלי זמר  אולם
 דרך רדיו או שאר מכשירים אלקטרוניים ביתיים, מפני שאין בשמיעתם חגיגיות כפי

ועוד שכיום הכל רגילים לשמוע ניגונים דרך רדיו וכיוצא בו,  שיש בשמיעת נגנים חיים.
והשגרה שבזה ביטלה את החגיגיות והשמחה שבשמיעתם, והרי זה כשירה בפה שאינה 
אסורה בספירת העומר. ועוד שיש לחלק בין ניגונים של שמחה לניגונים רגילים, שרק 

בימים אלו גם ממכשירים ביתיים, אבל ניגונים רגילים ניגונים של שמחה יש מקום לאסור 
 וקל וחומר ניגונים עצובים אין לאסור בימי האבלות שבספירת העומר. 

 
הרוצה להקל רשאי לסמוך על דעה זו ולשמוע שירים רגילים ועצובים ממכשיר חשמלי ביתי, 

חגיגיות אבל לא ישמעם בקול רם, מפני שעוצמת הקול שממלאת את חלל החדר יוצרת 

 .מסוימת
 

  .ונראה שלכל הדעות, הנוהג ברכב וחושש שמא ירדם, רשאי לשמוע מוזיקה כדי לשמור על עירנותו

 

 .הרב מיכאלשבת שלום, 
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 מועדת תרבות
 

תודה לאלי רוזנברג על ניהול טקס יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל ונפגעי פעולות האיבה. 
 תודה גם לכל מי שלקח חלק בערב זה וכן, באירוע של ערב יום העצמאות. 

למדליקי המשואות ומשפחותיהם על השיתוף והכבוד לקריינים, לזמרים,  ,לצוותים הטכניים
 לצוות מדריכות היסודי על העזרה והתמיכה בתכנון ערב יום העצמאות. .שהבאתם לנו, לצוות המטבח

 

   ,20:30נפגש בע"ה בחורשה בשעה  .ערב ל"ג בעומרחל  ביעי הבעל"טר ביום

 . ..נשב סביב המדורה עם גיטרה וחליל, ננגן ונשיר שירים אהובים ועוד
 

 התכנסות בנוף הירוק  ,(1.6כ"ד באייר ) ,יצא בע"ה ביום רביעי טיול למנהרות הכותל

 .שתיה / א. ערב / נשנושים / נעליים נוחות.  1יש להצטייד ב: . 12:45בשעה 
 כם בכניסה לאתר.אזרח ותיק / סטודנט / חייל, כדי שנוכל לממש את זכויותי -. תעודת 2

     

  .פרטים בהמשך -ג סיון "את חג המשק נחגוג בשבוע של י - חג המשק

 . הענףאת מנהלי ענפים מוזמנים להתחיל בתכנון דוכן ההפעלה שייצג 
 

 ( 30.6ד סיון )"יתקיים השנה אי"ה בכ "שי אשר" -ג ערב התרמה/הפנינ

 "א. באירוע יהיו דוכני מכירה והופעות. דתרבות על דשא ח .בשיתוף עם ו
מוזמנים לפנות למנחם או אלי אם ברצונכם להציב דוכן מכירה וכן להתנדב בהפעלת דוכני 

 מזון בסגנון שוק צדקה. עוד פרטים בקרוב.
 .ג ליזהע

 

 
 

 מהמטבח
 

.השהוכן השבוע, הוא האחרון לעת עת השמרים בצק  
 

פ.חיים                 
                                                              

 
 

 דיווח מונה מים
 

 מים מתבקש לעשות זאת בהקדם.המי שעוד לא מלא את טופס דיווח מונה 
נפשות בבית לצורך חיוב נכון וגם את הדוא"ל המועדף שלכם החשוב לנו לדעת את מספר 

 עבור תקשורת.
 

יש טפסים למלא מקוון, למי שיש בעיה  מומלץ למלא דרך הקישור בקהילנט שלוחות.
 במזכירות הטכנית.

 דן ג.      
 

 

 
 

 אנושממשאבי 
 

המשכורות לא יהיו מוכנות בזמן וההעברה לתקציבים תהיה רק  ,של סמדר היעדרותהעקב 
 נבצע העברת מקדמה. ,בעיה ספציפית מול הבנקלהם  ווצרישתלחברים  .24/5ביום שלישי 

 ן זה ליורם או ליוסי.ייש לפנות בעני
 הלה. - שבת שלום

 
 

 

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

 17:30בשעה  תקיים בשבת בבית המדרשת
 

 .נשים מוזמנות
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 ואירוע צמיחה  "בנק זמן" -פורום צעירים במועצה 
 

 אני חבר בפורום צעירים של המועצה בו קורים דברים די מעניינים.  ,השנה
 

מישובים שונים בעמק המעיינות, המובילים יחד קבוצה של צעירים מורכב מפורום הצעירים 
 .יוזמות ופרויקטים במגוון תחומים ומקדמים רעיונות ותחומי עניין של צעירים בעמק

 

במסגרת הפעילות בפורום מבוצעים השנה מספר פרויקטים )יריד בניה ושיפוץ שהיה 

שהתקיים לפני פסח, הקמת "חדר בריחה"  TEDבסגנון הרצאות  - 200בקימרון, אירוע 

 בספריה האזורית, ביצוע "בנק זמן" בישובים נבחרים במועצה, אירוע צמיחה וכו'(.
 

 להלן שתי פעילויות שאני מקדם, ושנרצה לבצע בשלוחות במהלך השנה הקרובה:
 "בנק הזמן" ואירוע מרכזי לצמיחה דמוגרפית בשלוחות. 

 הזמן". "בנק הפעם אסביר קצת על רעיון
 

 אז מה זה "בנק הזמן"?
 

מתן עזרה  ידי-לאנשים "מפקידים" את זמנם בבנק עהוא ש "בנק הזמן"הרעיון המונח ביסוד 
  ., ו"פודים" את זמנם כאשר הם רוצים שמשהו ייעשה למענםלאחרים בתחומים מגוונים

ד יכול לקבל, כל אחד יכול לתת וכל אח בבנק אין "מתנדבים", אלא "נותני זמן" ו"מקבלי זמן".
 כאשר המטבע המוחלף הוא "זמן". העיקרון הוא ששעה של נתינה = שעה של קבלה.  

 

אפשר לתרום בכל תחום שהוא, מעזרה בלימודים ומתן  -מתאים עצמו לנותן הזמן  "בנק הזמן"
- טיפולים אלטרנטיביים ועד לטיול עם הכלב. מגוון האפשרויות לנתינה ולקבלה הוא בלתי

על כל היכולות המצויות בקהילה: עזרה לשכנה עם הקניות, הבאת תרופות  מוגבל ומתבסס
לקשישים, חברה לאנשים בודדים, סיוע לימודי, חונכות, לימודי שפות, פיתוח קול, לימוד נגינה, 

הנותנת טיפול  - מלמד את שולה אנגלית, ומקבל זמן מטלי -ועוד... למשל, דני נותן זמן 
 עינת מבשלת לאדון כהן ומקבלת הדרכה במחשבים ממאיה, וכן הלאה.   .בשיאצ'ו

 

 ה"בנק" פועל בצורה מוצלחת כיום במספר קהילות בארץ )בייחוד באזור ירושלים(. 
 הקלידו "בנק הזמן" בגוגל ותוכלו להתרשם באתר הפרויקט.

 

 אורן גל. -שבת שלום 
 

 
 

 
 
 

 תב"ע חדשה לשלוחות
 

שהתב"ע החדשה של שלוחות נכנסה לתוקף. בזה מסתיים פרויקט בשעה טובה התבשרנו 
 שנים. 8שהתחיל עם כניסתו של גידי כהן לתפקיד מרכז ועדת תכנון, לפני כ 

ממשרד א.ב. מתכננים, שעבדה במקצועיות  ,את הכנת התב"ע ליוותה מההתחלה מיכל דור
 רבה, ועזרה לנו להגיע לתוצאה הרצויה.

מתכנני מים וביוב, כבישים ונוף,  -מעורבים בהכנת התב"ע  גורמים מקצועיים רבים היו
שימור וניקוז, מודדים, שרטטים ויועצים. את כולם היה צריך לסנכרן ולתאם, לנדנד שיסיימו 
את חלקם בעבודה, לדאוג לאישור התוכניות במשרדי הממשלה השונים, לחזור למתכננים 

ממשרד א.ב. מתכננים, שבלעדיה שום  ,ולתקן הערות שעלו. על כל זה ניצחה מוריה יבור
 דבר לא היה זז.

תודה מיוחדת וענקית לאילנה מאירפלד שליוותה את הפרויקט מתחילתו, והייתה הגורם 
 היחיד בין כל בעלי התפקידים בשלוחות שהתחלפו עם השנים. והיציב  ,המקצועי הקבוע

עותית של הבשורה העיקרית בתב"ע החדשה היא הגדלת ה"קו הכחול" ותוספת משמ
שטחים לבניה למגורים. נקווה שהשטחים האלה ייבנו במהרה, ונצטרך להתחיל לעבוד על 

 התב"ע הבאה...
 

 .יורם
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 לחברים שלום
 

 שנה האחרונות. 30-חירום שעבד בההסבר על צוות  ותברצוני לכתוב כמה מיל
בלילות קשים, לפני כן, ברצוני להודות לכם על שאפשרתם לנו להיות אוזן קשבת ומטפלת 

שהלילה יסתיים והשחר יפציע על מנת להעניק את הטיפול  שמחים ומתוקים בהם חיכינו
הטוב ביותר ותמיד אהבת החולה עמדה לנגד עינינו. מאז נוסד הקיבוץ, מערכת הבריאות 

 שירותים שהחבר קיבל במסגרת הקיבוץ, כולל שירותים של רפואת חירום.ההייתה חלק מ
זה מחויבות בלדורותיהם לא ביקשו שכר על זה ואפילו לא תודה. ראינו אנשי הצוות  ,מעולם

של הקיבוץ כלפי חבריו. בשנים האחרונות הקיבוץ עובר שינויים וגם דברים שהיו מובנים 
 ,. אנו המתנדביםתמורתם כמו מכבסה וארוחת צהריים, החבר נדרש לשלם ,מאליהם בעבר

ות שאנו נותנים ומקריבים הן שראינו שהשעכ ,נשארנו האחרונים שלא דרשנו כסף ולבסוף
אנו מוכנים שתמורתו מחיר השעות מאוד יקרות. פנינו לוועדת בריאות והודענו להם על 

 להמשיך לתת את השירות כמו בעבר. כמתנדב במד"א ברצוני להסביר את המונח "מתנדב". 
שעות בתחנת מגן דוד  8המתנדב הבוגר במד"א חייב לתת פעמיים בחודש משמרת בעלת 

לזה, המתנדב יכול להחליט באיזה מצב זמינות הוא יהיה )אם יהיה במצב לירון  אדום. מעבר
 .אר"ן של האזור, תאונת דרכים או שיוכל להיות מתנדב על כל קריאות הנט"ן שיש באזור(

מכיוון שהדבר גורם לשחיקה מאוד גדולה אצל הצוותים ניתנת לכל מתנדב אפשרות לבחור 
חירום. צוות החירום שאנחנו בנינו בשנים האחרונות האת המצב שהוא נמצא. בחזרה לצוות 

 שהדבר לא אפשר לנו לעזוב את הקיבוץ ללא גיבוי.  ,היה תמיד במצב חירום של נט"ן
שלא הגענו לעמק כמאוד ולכן פנינו לקבל שכר תמורת זה.  השעות שנדרשנו הן שעות רבות

השווה עם וועדת בריאות המלצנו להם להביא שירות שהוא יותר זול ומשחרר אותנו 
מאחריות על הקיבוץ. איננו כועסים על אף אחד. אנו חושבים שוועדת בריאות עשתה את 

 .120המעשה הנכון ומאחלים בריאות שלמה לחברי שלוחות ותושביה עד 
 

 זיו, אבי ושאול.       
 
 
 

 
 משולחנו של מנהל הקהילה

 

סופר משרד התחבורה, חברת פגישה עם נציגי השבוע התקיימה  - שלוחות בית שאן 19קו 
להשתתף בישיבה על מנת כנציג שלוחות בפרט והישובים בכלל, ביקשתי והמועצה, בוס 

הנהלת סופר למשרד התחבורה וללהשמיע את הקולות שלנו, לשיפור מסלול הקו. הפנייה 
)קופ"ח, בנקים, מרכז רסקו, שוק...( בתוך העיר בית  תוסיף תחנות במקומות מרכזייםשבוס 

שאן ועם הסתכלות לעתיד הקרוב שהתחנה הסופית של הקו תהיה ברכבת. יחד עם זאת 
שידייקו ויסכרנו את זמני היציאה והחזרה של הקו, עם הקו לעפולה, ירושלים ביקשתי 

לצרכי תושבי  יהיו קשוביםהנהלת סופר בוס משרד התחבורה ונציגי והרכבת. כולי תקווה ש
שנה, עם תחילת הפעלת הרכבת ה ףכי לקראת סוהיא שלוחות ושאר הישובים. הערכתי 

 יחולו השינויים.
 יוסי ב.                                                                       

 
 
 

 
 ( 15.5) ז' איירסיכום מאסיפת חברים מיום ראשון 

 

הצעה להתקשרות עם קבלן מטבח.  :ביום ראשון האחרון התקיימה אסיפת חברים בנושא
יוסי בוריס הציג את ההצעה ופירט את עיקרי ההסכמות. התקיים דיון מקיף ומכובד שעסק 

בין השאר בנושאים: כשרות, צוות העובדים, חדר האוכל, תנאי ההתקשרות, מחיר הארוחה 
נג אדום" הציג את עצמו ואת החברה שלו והשיב לשאלות "קייטריועוד. חיים אוזן מנהל 

החברים. בהצבעה שנערכה אושרה ההתקשרות עם הקבלן, בכפוף להסכם שייחתם אתו. 
הסוגיות שהעלו החברים נרשמו ע"י המזכירות והן יילקחו בחשבון )ככל שניתן( בחוזה 

  .שייחתם. תודה לציבור החברים הגדול שבא לקחת חלק בדיון ובהחלטות
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 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 מיד לאחר התפילהליל שבת 

 .11:30שבת צהריים 

 

 משולחנה של מזכירת הפנים
 

  אורות גבוהים ברחובות שלנו    לאסוף את השמש לימים קרים
  ימים מאושרים באים עלינו    שלא תתפס בלי שמחת חיים

  באמונה שלמה     לקחת עוד מנה מזה
  .אודי דוידי/  לתת מכל הלב באהבה     כי אין לדעת מה יקרה

  לתפוס את הגל ולא להתנפץ
  לקחת בקלות את כל מה שיש

  להאיר את היום בלילה קר, האושר חזר
 

בית כנסת על הטקס המסורתי  עדתולו תודה -הנה מה טוב ומה נעים שבת אחים גם יחד 
ו' על ריקוד  -הסוגר את אירועי יום הזיכרון ופותח את אירועי יום העצמאות. תודה לבנות א'

על ארגון הארוחה, המשואות, השירים  .וקסמן על ההדרכה. תודה לעליזה ג הדגלים ולציפי
של ארגון ל העוהריקודים. תודה לחיים פ. ולצוות המטבח שסיפקו גם השנה את האוכל ו

 על תליית הדגלים והשרשראות.  .אירוע. תודה ליוסי רה
 

 תו נפתחת עונת החתונות בשלוחות. יחג השבועות מתקרב אלינו בצעדים גדולים וא - חתונות
נקבע כי התקציב עבור חתונות הבנים הינו חלק  2016בנוהל השינוי שהחל בינואר  ,כזכור

יהם בקיבוץ, יוכלו להשתמש במתקני הקיבוץ מהסדרי מעבר וכי הורים אשר ישיאו את בנ
"א, דשא גדול וכדומה( ללא תשלום ויוכלו להזמין קייטרינג מכל ספק )בעל תעודת ד)ח

שההתייחסות לחתונות בנוהל השינוי היא  ,כשרות ובאישור רב היישוב( ע"פ בחירתם. מכיוון
קודמים, חוקי מדינה רט דיו, הוכן נוהל המושתת על נהלים וכללית ובסיסית והנוהל אינו מפ

עומדות  ,ועל הסוגיות שהיו מקובלות בעבר. הנוהל הוגש לדיון ואישור הנהלת הקהילה. כיום
 .יבוץ מספר אפשרויות לקיום החתונהבפני חברים המעוניינים להשיא את בניהם בק

החל מהבאת חברת קייטרינג והפקות לארגון החתונה כולה ועד הפקת אירוע בכוחות 
שאת נושא העיצוב והתפעול מנהלת טובה כת או יותר, כמו שהיה נהוג בעבר פנימיים, פחו

מוזמנות ליצור קשר איתי )מזכ"פ(  /בנותיהןןאת בניה ישיאואהרוני. משפחות שבשעה טובה 
 לקבלת הסבר מפורט בדבר האפשרויות ולתיאום מועד החתונה. 

רותיהם בהזדמנות זו אני רוצה להודות בשם כל חברי שלוחות ובשם בני המשק לדו
תודה גדולה לטובה אהרוני שהתחתנו בשלוחות )שמהווים אחוז גדול מהבנים הנשואים( 

ת החתונות לדורותיה, על ניהול פרויקט החתונות ולכל ראשי וחברי ועד ג'ודי פולסטרלו
 ברמה ובאיכות מקצועית שהסבו גאווה רבה למשפחות ולכל חברי לשלוחות. 

יבה על הפרטים, השדרוגים, ניהול הצוותים חשה ,תודה על ההקשבה, ההכלה, הרגישות
ועל העבודה המורכבת בכל עונה ובכל מזג אוויר. תודה נוספת למתנדבים ולתורני החתונות 

 שבזכות עבודתם כל זה התאפשר. מי ייתן והשמחה תשרה בביתנו.  
 

למרגלות המדרגות, בכוּך הפנימי, הוקמה לה מזבלה  -מדרגות אחוריות של חדר האוכל 
 קטנה. בעזרתם של עובדי הנוי מתוכנן אי"ה ניקוי של המקום לסוף השבוע הקרוב. 

הכוונה שלנו שבמקום יאופסנו רק המחיצות. חברים/ענפים שיש להם ציוד במקום מוזמנים 
 לפנות אותו עד יום רביעי הקרוב )למעט המחיצות השייכות למקום(. 

 

מפעמונים כי המנחה שהייתה נמסר  -הגיל השלישי  לחברים שנרשמו לסדנא של -פעמונים 
 אינה יכולה להגיע. הסדנה לגיל השלישי  אמורה להעביר את

  נעדכן בהמשך. -אנו נאלצים לדחות את פתיחת הסדנא למועדים אחרים  ,לכן
 

כמה בקשות בכדי שנוכל  ,הקטנים והגדולים ,לכל עורכי המדורות - גע לפני ל"ג בעומרר
לעבור את החג בכיף ובשלום. ניתן לאסוף עצים ומשטחים רק ממקומות מורשים. אין להקים 

 מדרכות וכבישים. אין להקים מדורות מתחת לעצים.  ,מדורות על שבילים, דרכים
שטח הקרוב מקוצים ומאשפה דליקה. יש להצטייד לפני הקמת המדורה יש לנקות את ה

ניתן לפנות לדן  -למקרה חירום  .יש להצטייד במטף כןמו כ מים וחול. ,באמצעי כיבוי
את האש. במידה והמדורה בנויה ממשטחים יש  היטבגולדנברג. בסוף הערב יש לכבות 

לאסוף את המסמרים. מי שמתכנן מדורה בחורשה במקום המיועד לכך נא לפנות לקני 
 גולדמן לקבלת הוראות נוספות.   

 רותם. -שבת שלום 
 

     שלום -שבת   


